



Meckel-Halle
Sparkassen-FinanzZentrum Freiburg
Kaiser-Joseph-Straße 186-190
79098 Freiburg
Eingang Franziskanerstraße
(Zugang nur über Rathausplatz möglich)

Alte Universität
University College Freiburg
Bertoldstraße 17
79098 Freiburg
www.ucf.uni-freiburg.de

 UNIVERSITY
COLLEGE
FREIBURG

Erasmus Prize for the Liberal Arts and Sciences

June 27, 2014

Albert-Ludwigs-Universität Freiburg

Albert-Ludwigs-Universität Freiburg

UNI
FREIBURG

Professor Hospers ist Lehrstuhlinhaber für Applied Health Psychology an der Maastricht University und ein international renommierter Sozialpsychologe. Als Dekan der Fakultät für Humanities and Sciences und des darin angesiedelten University College Maastricht hat er als Vorbild, Berater und Freund maßgeblich zum Aufbau des University College Freiburg und des Studiengangs Liberal Arts and Sciences der Philosophischen Fakultät der Albert-Ludwigs-Universität Freiburg beigetragen.

Professor Hospers, an internationally distinguished Social Psychologist, holds the Chair in Applied Health Psychology at Maastricht University. As Dean of the Faculty of Humanities and Sciences, as Dean of University College Maastricht and as a role model, advisor and friend, he has contributed decisively to the establishment of University College Freiburg and of the Liberal Arts and Sciences program at the Faculty for Humanities of the University of Freiburg.

Professor Moreno Ocampo war von 2003 bis 2012 Chefankläger des Internationalen Strafgerichtshofs und spielte als solcher in verschiedenen Untersuchungen und Prozessen um Verbrechen gegen die Menschlichkeit eine zentrale Rolle. Nach Gastprofessuren an den Universitäten Harvard und Stanford ist er derzeit Senior Fellow am Jackson Institute for Global Affairs der Yale University, wo er zu Sicherheits- und Menschenrechtspolitik lehrt.

Professor Moreno Ocampo was first Prosecutor of the permanent International Criminal Court from 2003 to 2012 and played a crucial role in many investigations and court cases for crimes against humanity. Following Visiting Professorships at Stanford University and Harvard University, he is currently a Senior Fellow at the Jackson Institute for Global Affairs at Yale University. His teaching there focusses on security and human rights policy.

ERASMUS PRIZE FOR THE LIBERAL ARTS AND SCIENCES

Meckel-Halle der Sparkasse Freiburg, Kaiser-Joseph-Straße 186–190, 79098 Freiburg

19:00 Begrüßung durch

- Prof. Dr. Dr. h. c. Hans-Jochen Schiewer (Rektor der Albert-Ludwigs-Universität Freiburg) und
- Marcel Thimm (Vorstandsvorsitzender der Sparkasse Freiburg-Nördlicher Breisgau)

19:15 Verleihung des Erasmus Prize for the Liberal Arts and Sciences

- Laudatio durch Prof. Dr. Hans-Joachim Gehrke (Director of Outreach des University College Freiburg)
- Dank des/der Laureat/in

19:30 Ernennung von Prof. Dr. Harm Hospers zum Honorarprofessor der Albert-Ludwigs-Universität Freiburg

19:45 Festrede von Prof. Luis Moreno Ocampo

Anschließend Buffet